

О МИССИИ И ДОСТИЖЕНИЯХ РНИИС за 15 лет**Степашин С.В. ***

Аннотация. В статье, подготовленной автором на основе своего приветственного слова перед участниками юбилейного расширенного совместного заседания Наблюдательного совета и Ученого совета РНИИС, посвященного 15-летней деятельности РНИИС, рассматриваются вопросы о значении и результативности деятельности РНИИС для формирования и развития рынка интеллектуальной собственности в России, ЕАЭС и СНГ в интересах евразийской интеграции и обеспечения ее конкурентоспособности.

Методы. Автор проводит исследование на основе методов сравнительно-правового и экономическо-го анализа, статистических исследований, методов аналогии, научного прогнозирования и моделирования.

Выводы. Автор делает вывод, что в рамках реализации заявленной миссии и стратегии развития Института выводы и рекомендации ученых РНИИС находят отражение в межгосударственных и национальных правительственных решениях, а также получают поддержку на международном уровне, в том числе в ООН.

Ключевые слова: государственная политика, инновационное развитие, рынок интеллектуальной собственности, РНИИС, миссия, результаты, законодательство, гармонизация, конкурентоспособность, СНГ, ЕАЭС.

Abstract. The article, prepared by the author on the basis of his welcoming speech to the participants of the anniversary extended joint meeting of the Supervisory Board and the Scientific Council of the RNIIS, dedicated to the 15-year activity of the RNIIS, examines the issues of the importance and effectiveness of the activities of the RNIIS for the formation and development of the intellectual property market in Russia, the EAEU and the CIS in the interests of Eurasian integration and ensuring its competitiveness.

Methods. The author conducts a study on the basis of the comparative legal and economic analysis, statistical surveys, methods analogy, scientific forecasting and modeling.

Results. The author concludes that within the framework of the implementation of the stated mission and development strategy of the Institute, the conclusions and recommendations of the RNIIS scientists are reflected in interstate and national government decisions, and also receive support at the international level, including in the UN.**

Keywords: state policy, innovative development, intellectual property market, RNIIS, mission, results, legislation, harmonization, competitiveness, CIS, EAEU.

* **Степашин Сергей Вадимович**, сопредседатель Ассоциации юристов России, председатель Наблюдательного Совета Республиканского НИИ интеллектуальной собственности (РНИИС), доктор юридических наук, профессор. Электронный адрес: info@pravois.ru

** **About the Mission and Achievements of the RNIIS for 15 Years**
Sergey V. Stepashin, Co-Chairman of the Association of Lawyers of Russia, Chairman of the Supervisory Board the Republican Science Research Institute of Intellectual Property (RSRIIP), Doctor of Law, Professor.

